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Zápis z jednání 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina č. 4/2017 

konaného dne 6. 12. 2017 
 

Přítomni: 
1. Svoboda Čestmír (místopředseda) 7. Burda Jan 
2. Wolker Roman 8. Vaňková Magda 
3. Nováková Hotařová Jana 9. Zemanová Kateřina 
4. Řezníčková Ludmila (předsedkyně) 10. Limon Martin 
5. Forst Vlastimil 11. Fink Karel 
6. Stejskal Zbyněk 12. Kastner Milan (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni): 
1. Fenárová Magda 3. Skočdopole Jindřich 
2. Procházka Radek 4. Žák Petr 
 
Hosté: 
1. Straka Luboš (VŠK KV) 3. Staněk Jan (FC Vysočina Jihlava) 
2. Mach Ivo (OŠMS)  
 
Program:  
1. Zahájení; 2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o Regionální fotbalové akademii Kraje Vysočina, (Mgr. Jan Staněk, FC Vysočina Jihlava); 4. Informace o ZODM 2018, (OŠMS); 
5. Plán činnosti komise na rok 2018, (OŠMS); 6. Diskuze, různé; 
7. Závěr.  1. Zahájení 
Ludmila Řezníčková, předsedkyně Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina (dále jen „Ksvč“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu přítomných členů konstatovala, 
že Ksvč je usnášeníschopná.  2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 11 hlasy schválen. 
  3. Informace o Regionální fotbalové akademii Kraje Vysočina 
Jan Staněk, ředitel FC Vysočina Jihlava, seznámil členy komise s projektem Regionální fotbalové akademie Kraje Vysočina (dále jen „RFA“). Na základě podepsaného memoranda 
mezi FAČR, Krajem Vysočina a Statutárním městem Jihlava podporuje finančně Kraj Vysočina činnost projektu rozvoje talentované fotbalové mládeže pod názvem Regionální fotbalová 
akademie. Kraj Vysočina zajišťuje ubytování, stravování (vyjma obědů zajišťovaných St. městem Jihlavou) a lékařskou službu pro vybrané fotbalisty působící v akademii fungující v klubu FC 
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Vysočina Jihlava. Kraj dále zajišťuje vychovatelské služby na ubytovně a pokrývá i náklady na zdravotní prohlídky. Akademie je určena pro hráče od 14 do 15 let (akademie pracuje i s dětmi 
12-13 let v rámci výběrových satelitních tréninků v rámci Kraje Vysočina) a obstarává najednou 45 dětí. Od pondělí do pátku se realizují společné tréninkové a vzdělávací části a v rozvrhu nechybí ani preventivní programy péče o zdraví s důrazem na komplexní rozvoj mladého 
člověka. „Přidanou hodnotou projektu je zapojení většího počtu klubů v kraji do výchovy talentů a ve výsledku zlepšení spolupráce a komunikace mezi jednotlivými kluby. Každý hráč uzavírá 
smlouvu na jeden rok. Uvažuje se o vzniku klubových akademií, které by navazovaly na regionální fotbalové akademie. Finanční prostředky jsou spravovány pomocí nadačního fondu, který disponuje správní radou, kontrolní radou. Personálně je zajištěno fotbalovou asociací. 
Ludmila Řezníčková vznesla dotaz, kdo určuje, který žák se stane členem RFA. Jan Staněk odpověděl, že realizační tým RFA, jenž předkládá seznam hráčů ke schválení správní radě 
RFA. Jana Nováková Hotařová vznesla podnět, aby akademie byla i pro 16-17-ti leté. Jan Staněk odpověděl, že tato cesta již byla schválena VV FAČR a od 1. 7. 2018 by měla vzniknout akademie pro 16-19 leté chlapce financovaná z MŠMT. RFA v ČR je 8. Jan Burda vznesl dotaz 
na roční rozpočet akademie. Jan Staněk odpověděl, že cca 7,6 mil Kč. Akademie zaměstnává manažera, 7 trenérů a fyzioterapeutku. V letošním roce bude možné poprvé zmapovat výsledky 
akademie. Jan Burda vznesl dotaz na příspěvek rodičů. Jan Staněk odpověděl, že částka činní 1000 Kč měsíčně. Jan Burda vznesl podnět, aby příspěvek rodičů byl navýšen. Jan Staněk doplnil, že fotbalisté dostávají od akademie sportovní soupravy. Ludmila Řezníčková vznesla 
dotaz, kdo vybírá trenéry do RFA. Jan Staněk odpověděl, že fotbalová asociace. Roman Wolker vznesl dotaz na propojenost školy a akademie. Jan Staněk odpověděl, že akademie dohlíží na 
prospěch fotbalistů a RFA zaměstnává externě dvě pedagožky, které každý den věnují chlapcům 3 hodiny doučování. Kateřina Zemanová vznesla dotaz, kdo určil výši příspěvků od 
rodičů. Jan Staněk odpověděl, že FAČR. Jana Nováková Hotařová vznesla dotaz, kolik je v současné době ubytováno dětí na internátu. Milan Kastner odpověděl, že celkem 32 dětí využívá ubytovacího zařízení. 
 4. Informace o ZODM 2018 
Milan Kastner informoval členy komise o přípravě zimní olympiády dětí a mládeže, které se uskuteční v Pardubickém kraji. Hry VIII. zimní olympiády dětí a mládeže České republiky se uskuteční na sportovištích v Pardubickém kraji s olympijským centrem v Litomyšli. Pořadatelé 
vypsali 11 sportovních soutěží (alpské lyžování, běžecké lyžování, lední hokej, skicross, snowboarding, biatlon, krasobruslení, rychlobruslení, lyžařský orientační běh, taneční soutěž a 
šachy). Předpokládá se návštěva až 1 800 účastníků. V současné době se uskutečnila schůzka s trenéry, kde byla řešena témata dopravy, oblečení, akreditace. Olympiády by se mělo zúčastnit maximálně 127 členů výpravy. Bližší údaje jsou k dispozici na https://odm.olympic.cz/ 
 5. Plán činnosti komise na rok 2018 
Členové komise obdrželi s předstihem návrh plánu činnosti komise na rok 2018. Ludmila Řezníčková uvedla, že návrh plánu činnosti je připraven ve stejné struktuře jako pro rok 2017. K návrhu plánu činnosti byla vznesena jedna připomínka, a to: Výjezdní zasedání do Regionální 
fotbalové akademie Kraje Vysočina. V této upravené podobě a struktuře bude plán činnosti předložen radě kraje dne 19. 12. 2017 ke schválení. 
 Usnesení 14/04/2017/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina schvaluje 
doplněný plán činnosti Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina na rok 2018. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).  

6. Diskuze, různé 
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Ivo Mach informoval členy komise o anketě Sportovec Kraje Vysočina. Cílem ankety Sportovec Kraje Vysočina je zviditelnění mimořádných sportovních výkonů a výsledků dosažených 
sportovci nebo sportovními kolektivy v roce 2017. „Příjem nominací do sedmi kategorií od regionálních sportovních organizací začíná na www.kr-vysocina.cz/sportovec 5. ledna 2018 a následně o nich rozhodne komise složená z expertů a osobností sportovního prostředí našeho 
regionu. Důležitým termínem pro tzv. veřejnou část ankety je 5. únor 2018. Od tohoto data bude moci veřejnost měsíc hlasovat o svých favoritech mezi jednotlivci a kolektivy, kteří svými výkony 
předčili ostatní a skvěle reprezentovali Kraj Vysočinu. Výsledky budou odtajněny v měsíci dubnu 2018 na slavnostním galavečeru ankety Sportovec Kraje Vysočina 2017 v Havlíčkově Brodě. Odborná anketa je vyhlášena v těchto kategoriích: Junior, chlapci dívky zařazení do této 
kategorie podléhá věkovému vymezení v rámci jednotlivých sportovních odvětví, zdravotně postižený sportovec, trenér, dospělí, muži ženy zařazení do této kategorie podléhá věkovému 
vymezení v rámci jednotlivých sportovních odvětví, kolektiv – pouze týmy (celky) kolektivních sportů všech věkových kategorií, sportovní výkon roku – sportovec, který dosáhl významného sportovního výkonu na republikové či mezinárodní úrovni; pochází z Vysočiny a v tomto kraji 
trénoval a závodil min. v mládežnických kategoriích, Cena za přínos pro sport - kategorie reflektuje přínos v oblasti sportu, je určena sportovcům, trenérům, rozhodčím, funkcionářům a 
dalším sportovním činitelům, kteří významně přispěli k rozvoji, masovosti, kvalitě či obecně fungování a propagaci sportu v Kraji Vysočina. Ivo Mach vznesl žádost na členy komise o jména dvou členů komise pro sport a volný čas do hodnotící komise ankety Sportovec Kraje Vysočina. 
 Usnesení 15/04/2017/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina nominuje 
do hodnotící komise odborné části ankety „Sportovec Kraje Vysočina 2017“ členy Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina Romana Wolkera a Janu Novákovou Hotařovou. Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 2 se zdrželi).  
Jana Nováková Hotařová pohovořila o přípravách Sportovní strategie Statutárního města Jihlavy 
a vznesla dotaz na propojenost kraje a města při strategii. Milan Kastner odpověděl, že podle zákona o sportu je nutné mít zpracován Plán rozvoje sportu. Debaty o provázanosti by měly být vyvolány politickými představiteli. Ivo Mach doplnil, že zákon o sportu stanovil vytvořit plány 
rozvoje sportu. MŠMT se zavázalo vytvořit rejstříky sportovců a pasportizaci sportovišť. Koncepci si města mohou nechat vytvořit firmami. Na koncepci musí spolupracovat více 
subjektů. OŠMS má v současné době zpracovanou analýzu sportů v Kraji Vysočina. Koncepce je složena ze dvou částí - analytická a akční plány.  

7. Závěr 
Ludmila Řezníčková poděkovala přítomným za aktivní účast a ukončila jednání. 
   Mgr. Ludmila Řezníčková 
předsedkyně Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
   Ing. Milan Kastner 
tajemník Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
  
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 7. prosince 2017. 


